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Võtsid osa: Ailar Lyra, Eduard Tanvel, Pavel Arhipov, Erika Tiganik, Liidia Bodnar, Ants Raudla, 

Natalia Kurževa, Larissa Voitko, Jevgeni Golovatš, Pavel Kuusik, Riina Läll, Roman Filiptšik, Olga 

Naydenova, Jekaterina Semenova, Jaana Kilk, Natalja Vlassova, Jelena Jevstafiadi, Nikolai 

Degtjarenko, Margit Väikmeri, Inga Antonova 

Puudusid: Vassili Muhhin 

Kutsutud: Vladimir Arhipov – Maardu linnapea, Julia Saveljeva – linnasekretär, Aurika Sin – 

abilinnapea, Aleksander Frosch – abilinnapea, Jelena Visbek – rahandusosakonna juhataja, Julia 

Rozova – Maardu Gümnaasiumi direktor, Claudia Robin Andros – meediaspetsialist 

Kohalolijad: Roman Silla – operaator 

Ailar Lyra tegi teatavaks Maardu linna valimiskomisjoni otsuse nr 18, millega alates 24.05.2022 on 

taastatud Inga Antonova volitused Maardu Linnavolikogu liikmena.  

Samuti tuletas volikogu esimees volikogu liikmetele meelde, et huvide deklaratsioonide esitamise 

tähtaeg on 31. mai 2022. 

Volikogu esimees tutvustas istungi päevakorra projekti. 

 

1. Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve II lugemine 

Ettekandja: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

2. Kallavere Keskkooli põhimäärus 

Ettekandja: abilinnapea Aurika Sin 

Kaasettekandja: haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik 

3. Maardu Gümnaasiumi põhimäärus 

Ettekandja: abilinnapea  Aurika Sin 

Kaasettekandja: haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik 

4. Maardu Põhikooli põhimäärus 

Ettekandja: abilinnapea Aurika Sin 

Kaasettekandja: haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik 

5. Maardu linna teehoiukava 2022-2023 kinnitamine 

Ettekandja: abilinnapea Aleksander Frosch 



Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

6. Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve III lugemine 

Ettekandja: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

 

Küsimusi, ettepanekuid ja täiendusi päevakorra projekti kohta ei esitatud. 

 

Ailar Lyra pani päevakorra kinnitamise hääletamisele. 

Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 

Päevakorrapunkt 1 

Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve II lugemine 

KUULATI: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek sõnas, et Maardu linna 2022. aasta lisaeelarve 

I lugemine toimus 26. aprillil. Volikogu liikmetel oli ettepanekute tegemiseks aega kuni 06.05.2022. 

Volikogu liikmed ettepanekuid ei esitanud. 

J. Visbek teatas, et Maardu Linnavalitsuse algatusel viidi eelarve esimese ja teise lugemise vahelisel 

ajal sisse järgmised muudatused: 

 

1) omavahelistes tehingutes vahetati kulukontosid: 50 Personalikulud ja 55 Majandamiskulud, 

muudatused kokku summas 9 366 eurot. 

2) 2022. aasta I lisaeelarve lisas 3 tehti muudatusi. Suurendati tegevusala 09 "Haridus" ja 

vähendati tegevusala 10 "Sotsiaalkaitse". 

 

Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve kogumaht on 1 151 484 eurot. 

 

N. Degtjarenko soovis teada, kuidas kavatseb Maardu linn saavutada jäätmemajanduse ja keskkonna 

valdkonna eesmärgid, kui nende valdkondade kulud vähenevad? 

 

J. Visbek vastas, et kõik lisaeelarve täpsustused on seotud sõlmitud lepingutega. Näiteks tehti 

keskkonnakaitse puhul uuring, mis töid on vaja teha. Need lisatööd on eelarvesse juurde pandud. 

 

N. Degtjarenko ütles repliigi korras, et lepingute maht on vähenenud, aga töömaht on jäänud samaks. 

 

I. Antonova soovis teada, kuidas hindab linnavalitsus linna laenukoormuse jätkusuutlikkust? 

 

J. Visbek vastas, et hetkeseisuga on Maardu linna laenukoormus väike. Vastavalt seadusele on 

omavalitsustel lubatud laenu võtta kuni 60% põhitegevuse tuludest. Laenu võtmine on seotud uue 

sotsiaalmaja ehitamisega. 

 

N. Degtjarenko küsis, kas hetkel ei ole õige aeg kärpimiseks, mitte aga palga- ja majanduskulude 

tõstmiseks? 

 

J. Visbek vastas, et palga- ja majanduskulude suurendamine on seotud otseselt Haridus- ja 

Teadusministeeriumi projektiga, mille puhul sai linn toetust.  

 

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et komisjon toetab 

Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve II lugemise lõpetamist. 

 

N. Degtjarenko ütles oma sõnavõtus, et valimisliit „Maardu Hääl“ ei saa lisaeelarve vastuvõtmist 

toetada. Peamised asjad on olemas, kuid kommunaalsfääris on näha kulude vähendamist, palgas ja 

majanduses aga kulude suurendamist. Seoses sellega jääb opositsioon hääletusel erapooletuks. 

 



Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele lõpetada koos Maardu Linnavalitsuse poolt eelnõusse sisse viidud 

muudatustega Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve II lugemine ja suunata esitatud eelnõu III 

lugemisele. 

 

OTSUSTATI (17 poolt, 3 erapooletut): lõpetada koos Maardu Linnavalitsuse poolt eelnõusse sisse 

viidud muudatustega Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve II lugemine ja suunata esitatud eelnõu III 

lugemisele. 

 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Kallavere Keskkooli põhimäärus 

KUULATI: abilinnapea Aurika Sin teatas, et Kallavere Keskkooli hetkel kehtiv põhimäärus võeti 

linnavolikogu poolt vastu aastal 2016. Põhimääruse muutmine on seotud sellega, et muutunud on 

põhikooli- ja gümnaasiumiseadus. A. Sin tõi välja, et näiteks on eelnõus muudetud veerandid 

trimestriteks ning täiendatud on ka hariduslike erivajadustega õpilaste õppega seonduvat  

 

A. Sin lisas ka, et Kallavere Keskkooli põhimäärus on kooskõlastatud hoolekogu, õppenõukogu ning 

õpilasesindusega. Samuti on põhimäärus heaks kiidetud Maardu Linnavalitsuse poolt. 

Kallavere Keskkooli eripärad seisnevad sellest, et õpe toimub eesti keeles, kuid on ka võimalus avada 

keelekümblusklasse. Praegusel hetkel on koolis kolmele keelele baseeruv keelekümblus. Samuti on 

eelnõusse lisatud ka see, et kui õpilane ei valda piisavalt õppekeelt, siis koolil on õigus kohandada 

õppeprotsessi kooskõlas kehtivate õigusaktidega. 

N. Degtjarenko küsis, kas antud põhimääruse deklaratiivsed punktid toimivad ka reaalses elus? Kuidas 

toimub muukeelse noore integreerimine eesti koolis? 

 

A. Sin vastas, et koolis toimub õpilaste integratsioon heal tasemel, vaatamata sellele, et vene emakeele 

õpilaste arv on koolis päris suur. Kool teeb kõik selleks, et õpilasi kaasata. Kogu õppeprotsess toimub 

nii nagu eesti keele õppega koolis peab toimuma. Kõik kooli üritused toimuvad eesti keeles. Samuti on 

õpilastele, kes ei saa hakkama, tehtud õpperühmad ja huviringid, mille kaudu saab nende keeleoskust 

arendada.  

 

Kaasettekandja, haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik teatas, et komisjon arutas esitatud 

määruse eelnõu läbi ning palub toetada. 

 

N. Degtjarenko soovis teada, kes asendab koolidirektorit tema äraolekul, kas antud isik on vastava 

haridusega? 

E. Tiganik vastas, et vastused ei ole leitavad sellest määruse eelnõust, vaid teistest seadustest. 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani määruse eelnõu hääletusele.  
 

OTSUSTATI (20 poolt): võtta vastu Kallavere Keskkooli põhimäärus (määrus nr 12, 24.05.2022). 

 

 

 

 



Päevakorrapunkt 3 

Maardu Gümnaasiumi põhimäärus 

KUULATI: abilinnapea Aurika Sin tõi välja mõned eripärad: 

* õppetöö toimub kahes koolimajas 

* kooli õppekeeled on vene keel ja eesti keel 

* koolis toimub statsionaarne ja mittestatsionaarne õpe 

* eesti keele õpe on koolis kohustuslik alates 1. klassist 

N. Degtjarenko soovis teada, kuidas monitooritakse olukord, mis on seotud eesti keele õppimisega 

nii kooli õpilaste kui ka koolitöötajate seas? 

A. Sin vastas, et linnavalitsuse poolt jälgitakse kogu aeg riigikeele eksamite/tasemetööde tulemusi. 

Maardu Gümnaasiumis on ka eesti õppekeelega klass, kus toimub täielikult õppimine eesti keeles. 

On muidugi mõned kitsaskohad, kuid riigieksamite tulemused näitavad, et olukord on korras. 

Kaasettekandja, haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik teatas, et komisjon toetab 

määruse eelnõu vastu võtmist.  

 

Küsimusi ja sõnavõtte ei olnud.  

Volikogu esimees pani määruse eelnõu hääletusele.  

 

OTSUSTATI (20 poolt): võtta vastu Maardu Gümnaasiumi põhimäärus (määrus nr 13, 24.05.2022). 

 
 

Päevakorrapunkt 4 

Maardu Põhikooli põhimäärus 

 

KUULATI: abilinnapea Aurika Sin sõnas, et kooli õppekeeleks on vene keel. Eesti keele õpe on 

koolis kohustuslik alates 1. klassist. Kooli eripäraks on toimetulekuklasside olemasolu. Nii selles kui 

ka teistes kooli klassides kasutatakse kaasava hariduse printsiipe. 

 

N. Degtjarenko soovis teada, kuidas reguleeritakse linnavalitsuse poolt direktori asendamine tema 

äraolekul? 

A. Sin vastas, et alati, kui direktor läheb puhkusele, siis ta ise annab teada, kes on see isik, kes teda 

asendab. Antud info jõuab linnavalitsuseni ja vajadusel vaadatakse see üle. Juhul, kui direktor läheb 

ära õppeprotsessi ajal, siis on tavapäraselt tema asendajaks õppealajuhataja. Koolivaheaegadel võib 

direktorit asendada ka majandusjuhataja. Probleemi sellest ei teki. Linnavalitsus on alati kõigega 

kursis. 

 

Kaasettekandja, haridus- ja noorsookomisjoni esimees Erika Tiganik teatas, et komisjon toetab 

määruse eelnõu vastu võtmist.  

 

Küsimusi ja sõnavõtte ei olnud.  

Volikogu esimees pani määruse eelnõu hääletusele.  

 

OTSUSTATI (20 poolt): võtta vastu Maardu Põhikooli põhimäärus (määrus nr 14, 24.05.2022). 

 

 

 

 

 



Päevakorrapunkt 5 

Maardu linna teehoiukava 2022-2023 kinnitamine 

KUULATI: abilinnapea Aleksander Frosch tegi teehoiukavas eelnõust ülevaate. 

 

N. Degtjarenko soovis teada, miks on kehtivat teehoiukava vaja muuta ja miks ei ole seda 

protseduuriliselt korralikult tehtud? 

 

A. Frosch vastas, et hetkel mõjutab sõda majandusolukorda. Vaatamata sellele tuleb teid remontida. 

Kava tuleks reaalsusega kooskõlla viia. Seetõttu palub linnavalitsus linnavolikogult tühistada kehtiv 

määrus ja võtta vastu uus. 

 

N. Degtjarenko soovis teada, kas tõesti ei olnud võimalik eelmisel aastal ette näha, et Maardu linna 

ühisveevärgi ja –kanalisatsiooni võrgutöid tuleb teostada ja nüüd tuleb selle tõttu teehoiukava 

uuendada.  

A. Frosch vastas, et kohati on sademevee trassid väga halvas olukorras. Neid tuleb parandada ja 

uuendada. Tallinna Vesi alles projekteerib neid töid, mida ta kavatseb ellu viia. Kahjuks nende plaane 

linn otseselt mõjutada ei saa. Linnavalitsus on jõudnud seisukohale, et ei ole mõtet hetkel remontida 

neid teid, mille all asuvaid trasse nt aasta pärast uuendatakse. Nii remonditaks teid kaks korda. 

Kooskõlas Tallinna Vesi AS ja Maardu Vesi AS plaanidega ongi uuendatud teehoiukava versioon 

koostatud. 

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et komisjon arutas 

esitatud eelnõu läbi ning palub toetada. 

 

N. Degtjarenko ütles oma sõnavõtus, et teehoiukava eelnõu ei ole ette valmistatud protseduuriliselt 

õigesti. Puudub kooskõla vastavate seadustega, avalikkust ei ole kaasatud. Nende valimisliit eelnõud 

ei toeta. 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud.  

Volikogu esimees pani määruse eelnõu hääletusele.  

 

OTSUSTATI (17 poolt, 2 vastu, 1 erapooletu): võtta vastu määrus Maardu linna teehoiukava 2022-

2023 kinnitamine (määrus nr 15, 24.05.2022). 

 

 

Päevakorrapunkt 6 

Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve III lugemine 

KUULATI: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek tegi volikogu liikmetele ettepaneku võtta 

Maardu linna 2022. aasta esimene lisaeelarve kogumahuga 1 151 484 eurot vastu. 

N. Degtjarenko soovis teada, milline on linnavalitsuse plaan, et kommunaal- ja majandustegevuse 

kulusid mitte vähendada, selleks et kõik toimiks nagu varasemalt? 

J. Visbek vastas, et kokkuvõttes ei ole midagi vähenenud.  

 

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et palub komisjoni nimel 

määruse eelnõu volikogu poolt heaks kiita. 

 

Küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 



Volikogu esimees pani eelnõu Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve hääletamisele. 

 

OTSUSTATI (17 poolt, 3 erapooletut): võtta vastu määrus Maardu linna 2022. aasta I lisaeelarve  

(määrus nr 16, 24.05.2022). 

 

 

Ailar Lyra tänas linnavolikogu liikmeid osavõtu eest ja kuulutas istungi lõppenuks. Järgmine 

istung toimub 21.06.2022 kell 12:00. 
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